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Що це за листок-вкладиш?
Відкривши упаковання з ліками, ми читаємо інструкцію для 

медичного застосування цих ліків. У ній написано: Уважно 
прочитайте цей листок-вкладиш перед тим, як розпочати 
застосування препарату! Зберігайте цей листок-вкладиш. 
Вам може знадобитися перечитати його. Застереження слуш-
не, але незрозуміло, чому цей вкладний листок названо вклади-
шем. В українській літературній мові від дієслів не утворюють 
іменників за допомогою суфікса -иш. Листок, який вкладають 
до чого-небудь, який призначений для вкладання в що-небудь 
можна назвати вкладний листок або листок-вкладка.

Отже, читайте вкладний листок або листок-вкладку.
Катерина Городенська

Якого роду абревіатури?
Прийнято вважати, що граматичний рід абревіатури потріб-

но визначати за родовою належністю її стрижневого слова. Вона 
буває чоловічого, жіночого чи середнього роду, пор.: ТЮГ чол. 
р. за стрижневим словом театр; ЗМОП чол. р. за стрижневим 
словом загін; НБУ чол. р. за стрижневим словом банк; ЧАЕС, 
СЕС жін. р. за стрижневим словом станція; МАУ жін. р. за 
стрижневим словом асоціація; МВС, МЗС серед. р. за стриж-
невим словом міністерство. Напр.: у липні НБУ вже вику-
пив на міжбанку понад 1,3 мільярда доларів (Дзеркало тиж-
ня, 19.07.-1.08.2008); Усього за 150 метрів від центрального 
пляжу Запоріжжя СЕС виявила холерний вібріон (Україна 
молода, 10.07.2008); МВС врегулювало проблему з виробни-
ком закордонних паспортів (Україна молода, 11.07.2008). 
Проте на граматичний рід раніше вживаних (ЖЕК, ВАК) і 
багатьох нових абревіатур (ТУМ, ВАТ, ЗАТ, МОЗ, МОН, 
Мінфін, Мін’юст тощо) впливає їхня форма. Ті з них, що 
закінчуються на приголосний, уживають здебільшого як 
іменники чоловічого роду, хоч їхнє стрижневе слово жіно-
чого (пор.: ЖЕК і житлово-експлуатаційна контора; ВАК і 
Вища атестаційна комісія) або середнього роду (пор.: ТУМ 




